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❘ lleiDa ❘ Alcaldes i diputats al 
Parlament del Pirineu van re-
clamar ahir el retorn a la base 
de Tremp de l’helicòpter me-
dicalitzat del SEM, traslladat 
dies enrere a Sabadell per subs-
tituir-ne de forma temporal un 
altre d’aturat per manteniment 
(com va avançar SEGRE ahir). 
Els edils i parlamentaris van 
recordar que l’helicòpter co-
breix urgències a tot el Pirineu 
i van recalcar que és necessari 
en un territori de muntanya, 
amb una població dispersa i 
on els trasllats en ambulància 
poden durar hores.

L’alcaldessa de Tremp i de-
legada del Govern al Pirineu, 
Sílvia Romero (PSC), va afir-
mar que les comarques de mun-
tanya “no poden renunciar a 
l’helicòpter medicalitzat ni tan 
sols per unes hores” i va recla-
mar que “torni a donar servei 
de forma ininterrompuda com 
més aviat millor”.

Per la seua part, ERC del 
Pirineu va afirmar que “no 
podem deixar un territori tan 
ampli sense helicòpter medi-
calitzat durant cinc dies”. L’al-
calde republicà de Sant Esteve 
de la Sarga, Jordi Navarra, va 
lamentar que “ens retiren la 
garantia de ser atesos i tras-
lladat com cal”. “Per als que 
vivim en zones apartades és 
vital, una ambulància pot tar-
dar diverses hores”, va afegir.

La diputada per Junts i alcal-
dessa d’Isona, Jeannine Abe-
lla, va qualificar la situació de 
“greuge a un territori amb una 
població dispersa, envellida i 
amb males carreteres”. El tam-
bé diputat per Junts i regidor 
de la Seu, Jordi Fàbrega, va 
valorar que retirar l’helicòp-
ter “atempta contra els drets 

de la població pirinenca” i va 
instar la delegada del Govern 
a solucionar-ho.

El SEM pressiona amb san-
cions diàries la concessionària, 
al considerar que incompleix 
el seu contracte al retirar un 
dels quatre helicòpters medi-
calitzats de Catalunya sense 
substituir-lo. Fonts del SEM 
van indicar que es desconeix 
quan l’aparell tornarà a Tremp, 
però van assegurar que té prou 
autonomia per cobrir emergèn-
cies al Pirineu des de la base 
de Sabadell. Van afegir que el 
metge i la infermera de la tripu-
lació reforcen dos ambulàncies 
al Pallars Jussà.
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|| El SEM pressiona amb sancions a l’empresa concessionària

salut transport sanitari

queixeS
afirmen que l’helicòpter és 
necessari en una zona de 
muntanya amb una 
població dispersa

imatge d’arxiu de l’helicòpter medicalitzat del Sem.

trànsit

Demanen vetllar 
per mantenir el 
veto a la MAT
La senadora Bailac,  
a Castell de Mur

política

❘  Castell De Mur ❘  La porta-
veu del grup parlamentari 
d’ERC al Senat, Sara Bailac, 
va demanar ahir a Castell 
de Mur de fer seguiment del 
veto del Govern a la MAT 
del Pallars. “Encara que era 
un dels punts del pacte en-
tre ERC i socialistes per a la 
investidura, fa falta mante-
nir la prudència i des d’ERC 
vetllarem per aquesta qües-
tió”, va dir Bailac durant una 
visita a a la localitat. Durant 
l’acte, també van debatre so-
bre la restauració de l’entorn 
del conjunt monumental de 
Mur, ja que el consistori ha 
presentat un projecte per a la 
seua conservació al progra-
ma d’ajuts del 2% Cultural, 
segons va explicar l’alcalde, 
Miquel López.

iniciatives formació
CC urgell

alumnes de batxillerat de Tàrrega i agramunt al Tarròs.

Primeres activitats didàctiques   
a l’Espai Companys del Tarròs
❘ la fuliola ❘ L’alumnat de segon 
de batxillerat de l’INS Alfons 
Costafreda de Tàrrega i del 
Ribera del Sió d’Agramunt van 
estrenar ahir la programació 
educativa de l’Espai Com-
panys del Tarròs, amb l’activi-
tat Lluís Companys: una vida 

d’història. Està previst que a 
la primavera visitin també el 
centre l’alumnat de quart de 
l’ESO de l’Escola Pia de Tàr-
rega, així com els de segon 
de Batxillerat del Manuel de 
Pedrolo i Lo Pla d’Urgell de 
Bellpuig.

Amplien horaris a l’oficina del porta a porta
❘ tàrrega ❘ El consell de l’Urgell ha ampliat els dies d’atenció 
presencial de l’oficina de recollida de residus porta a porta 
a Tàrrega per facilitar que els veïns puguin resoldre els seus 
dubtes i obtenir més informació. El nou horari s’amplia els 
dimarts a la tarda de cinc a dos quarts de nou.

La Noguera organitza una Esquiada Jove a Port Ainé
❘ Balaguer ❘ L’Oficina Jove del consell de la Noguera ha orga-
nitzat, els pròxims dia 8 i 9 de febrer, l’Esquiada Comarcal 
Noguerenca a l’estació de Port Ainé. Està dirigida a joves 
d’entre 7 i 30 anys i inclou els serveis de transport, allot-
jament, forfet per als dos dies, assegurança i menjars. Els 
interessats poden inscriure’s a l’oficina jove de la Noguera 
o el consell esportiu.

Nova captació i dipòsit d’aigua a Isil
❘ alt àneu ❘ L’ajuntament d’Alt Àneu ha donat llum verda a 
la construcció d’una nova captació i un dipòsit al barranc 
d’Airoto, al poble d’Isil, per tal de garantir el proveïment 
d’aigua resolent la problemàtica del recurs en els mesos 
d’estiu. Així mateix, els treballs preveuen una inversió de 
més de 130.000 euros.

Montferrer invertirà 150.000 a consolidar un talús
❘ Montferrer ❘ L’ajuntament de Montferrer i Castellbò inver-
tirà 150.000 euros en la consolidació d’un talús al nucli de 
Castellbò per evitar despreniments.

ensenyament equipaments

alguns alumnes de l’institut sortint dijous del centre.
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maria molina
❘ la granaDella ❘ La conselleria 
d’Educació ha retirat 5.000 
quilos de pinyols d’oliva de 
la caldera de biomassa que 
escalfa l’Institut L’Olivera 
de la Granadella, per canvi-
ar-los per pèl·let sec i asse-
gurar el bon funcionament 
de la maquinària. La mala 
qualitat del combustible va 
ser la causa que la calefac-
ció no funcionés en aquests 
dies de temperatures gèlides. 
Dimecres, alguns alumnes 
van abandonar les aules en 
horari escolar fugint del fred, 
ja que el termòmetre a l’in-
terior no va superar els 13 
graus, mentre que part dels 
estudiants no van acudir a les 
aules dijous. Ahir el centre 
estava tancat per un dia de 
lliure disposició.

Els pinyols d’oliva gene-

raven una espècie de resina, 
que s’acumulava als sensors i 
feia que els mecanismes de la 
caldera detectessin per error 
que no hi havia combustible. 
El delegat d’Educació a Llei-
da, Ruben Mansilla, va in-
dicar que l’avaria va quedar 
resolta dimecres a la tarda 
després de detectar-se la cau-
sa, encara que l’Associació de 
Famílies d’Alumnes (AFA) i 
diversos consistoris van indi-
car que no la calefacció no va 
funcionar durant dimecres i 
dijous.

Calefactors portàtils 
Educació va facilitar cale-

factors portàtils per escalfar 
les aules dijous. Amb el canvi 
de combustible, s’espera que 
la caldera podrà estar a ple 
rendiment dilluns, quan es 
reprenguin les classes.

nou combustible per 
deixar enrere el fred a 
l’institut de la granadella
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